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M Ě S T O  K U T N Á  H O R A  

 

Z á p i s 

z 9. jednání komise 

Komise životní prostředí 

v termínu konání 27.11.2023 od 15:00 hodin 
 

Přítomno:  

Omluvená nepřítomnost:  

Program: 

1 Zahájení 

2 Volba předsedy komise ŽP 

3 Ochrana AOPK o možnosti ochrany zbytku křídového  

4 VKP údolí Vrchlice 

5 Různé 

6 Připomínky a doporučení RM 

7 Závěr 

 

 

Materiál č. 1. 

Zahájení 

 

Paní Hladíková přivítala přítomné a uvedla, že paní Karlíčková, Váňová a pan Suchánek 

požádali o on-line přenos komise. Předala slovo paní Tivodarové, která všem členům rozdala 

hesla do Konsiliáře, kterým bude komise ŽP řízena a všechny přítomné seznámila s aplikací 

Konsiliář. 

Paní místostarostka uvedla, že není členem komise, je jejím gestorem, ale bude ráda hostem. 

Požádala, aby jejím gestorem byl pan místostarosta Ing. Josef Viktora, který má oblast 

životního prostředí ve své kompetenci. 

Přítomni - p.Dostál, pí. Zadražilová, p.Klail, pí. Špalková a paní Karlíčková se přihlásila online. 

Omluveni tak jsou pí. Váňová a p. Suchánek.  

 

 

Materiál č. 2. 

Volba předsedy komise ŽP 

Komise životní prostředí 

I. jmenuje 

do funkce předsedy pana Dalibora Dostála s okamžitou účinností 

 

II. ukládá 

zapisovatelce předložit radě města informace o zvolení nového předsedy 

Termín: 30.12.2023 

Zodpovídá: Hladíková Kateřina, Ing. 
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pro 5, proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 0, nepřítomen 2 

 

Pan Klail navrhl za předsedkyni paní Karlíčkovou, paní Karlíčková navrhla pana Dostála. Pan 

Dostál nominaci přijal. 

 

 

Materiál č. 3. 

Ochrana AOPK o možnosti ochrany zbytku křídového  

Komise životní prostředí 

ukládá  

oslovit pana Klaudyse a požádat jej o stanovisko k ochraně křídového útesu 

Termín: 31.01.2024 

Zodpovídá: Klail Tomáš 

pro 5, proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 0, nepřítomen 2 

 

Pan Klail se nabídl, že osloví pana Klaudyse a požádá jej o stanovisko k ochraně křídového 

útesu na Kaňku. 

 

 

Materiál č. 4. 

VKP údolí Vrchlice 

Komise životní prostředí 

ukládá  

OSM dodat mapové podklady k údolí Vrchlice - území, které spadá pod VKP. 

Termín: 31.01.2024 

Zodpovídá: Hladíková Kateřina, Ing. 

pro 5, proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 0, nepřítomen 2 

 

Pan Klail navštívil OŽP a informoval členy komise, že údolí Vrchlice je již z části chráněné. Pan 

starosta měl poslat mapu území - mapový podklad, co spadá do ochrany území. Problém je, že 

část území je v majetku Obce Miskovice a Povodí Labe. Komise žádá o zaslání mapových 

podkladů. Zapisovatelka zjistila, že úkol byl zadán OSM. 

 

 

Materiál č. 5. 

Různé 

Komise životní prostředí 

ukládá  

a) členům komise na příští jednání KŽP připravit návrhy k motivaci občanů k třídění odpadů. 

 

Termín: 02.02.2024 

Zodpovídá: Dostál Dalibor 

 

b) technickému oddělení dodat podklady z pasportu zeleně k dubu letnímu u městské 

knihovny Na Náměti na OŽP potřebné k vyhlášení stromu chráněného státem. 

 

Termín: 22.12.2023 

Zodpovídá: Hladíková Kateřina, Ing. 

 

c) odboru správy majetku prověřit, zda vznikla smlouva či dohoda o zřízení věcného břemene 
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na odtok náhonu z "Královské procházky". 

Termín: 29.12.2023 

Zodpovídá: Hladíková Kateřina, Ing. 

 

d) TO OSM prověřit, zda pasport zeleně rozlišuje invazivní druhy dřevin. 

Termín: 29.11.2023 

Zodpovídá: Hladíková Kateřina, Ing. 

 

e) technickému oddělení odboru správy majetku dohledat podklady k nesečeným loukám z 

roku 2021 a odeslat členům komise pro životní prostředí.  

 

Termín: 28.12.2023 

Zodpovídá: Hladíková Kateřina, Ing. 

pro 5, proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 0, nepřítomen 2 

 

Paní Hladíková obdržela úkol z Rady města, projednat s MLaR možnost zřízení 1/3 lesa na 

Kaňku pouze pro zvěř a pěší turistiku. Pan Klail informoval o stavu lesních cest na Kaňku a 

navrhuje pozvat jednatele MLaR Ing.Peroutku a zástupce cyklokrosového spolku (projekt z 

Panuj Hoře) k projednání bezpečnosti stezek na Kaňku. 

Pan Dostál požádal o prověření pasportu zeleně - zda eviduje invazivní druhy, viz zápis KŽP z 

9.10.2023. Paní Štolbová přislíbila prověření.  

Proběhla diskuze k odpadovému hospodářství - paní Špalková a také členové komise 

(p.Dostál, p.Klail a paní Karlíčková) navrhli na příští jednání připravit návrhy na motivaci 

občanů k třídění odpadů, např. o sběrném dvoře, samolepky či pytle občanům pro třídění 

odpadů. Zkusit promyslet kampaň, případně oslovit bývalou členku KŽP paní Dupalovou. Paní 

Hladíková informovala o novém harmonogramu svozu na rok 2024, který bude přílohou 

tištěných Kutnohorských listů. V Harmonogramu jsou informace o odpadech, na webu jsou 

také rozsáhlé informace o odpadech, ale i o sběrném dvoře. V ČR funguje i web "Kam s ním". 

Dále informovala o zvýšení četnosti svozu papíru - 2x týdně (pondělí a čtvrtek - v období 

Vánoc je mnoho papírových obalů).  

Pan Dostál navrhuje informovat občany přehlednou formou o tom, co mohou zdarma 

odevzdat, info v Kutnohorských listech, články, letáky, webové stránky. 

Paní Zadražilová zahájila diskuzi o kastraci koček a kocourů ve městě. Liga na ochranu zvířat 

zajišťuje ve městě kastrace bezprizorních koček, na které jí město poskytlo dotaci. V jiných 

městech zavedli i tzv. městský kastrační program pro občany. Komise navrhuje, aby město 

zavedlo příspěvek ve výši 50% nákladů na kastraci kočky/kocoura s omezením na max. 5 

koček v daném roce na majitele. Žadatel o příspěvek musí mít trvalý pobyt v Kutné Hoře. 

Vyplacení příspěvku by bylo na základě předložení žádosti včetně faktury prokazující provedení 

kastrace. Zavedení městského kastračního programu by nemělo být na úkor snížení dotace pro 

Ligu na ochranu zvířat v příštím roce, neboť tato organizace kastruje kočky, které majitele 

nemají. V příloze zápisu jsou vloženy informace k programu a příklady z jiných měst.   

Paní Špalková navázala na projekt Aktivní město, kdy jsou alokovány finanční prostředky 

např. 20.000 Kč/rok na některé činnosti prováděné ve městě. Dále upozornila na realizaci 

projektu "nesečené louky" nebo tzv. "chytře sečené louky". Je nutné vytipovat plochu ve městě 

(např. 2x2 metry) a určit skladbu rostlin. Založit louku a starat se o ni. Zpracovat pravidla 

péče pro nesečené plochy a informovat Technické služby. Pan Klail informoval o ploše mezi ul. 

17.listopadu a ul. Lučanská - v horní části, kde je vhodná skladba rostlin. Oponoval návrhu 

velikosti plochy cca 2x2m jako naprosto nedostačující pro vytvoření biotopu.   Navrhl sekat 

pravidelně pásy cca 2m od chodníků, pruh stejné šíře k lavičkám v ploše a ostatní seč provádět 

lučním způsobem, tedy 2-3x ročně ve vhodnou dobu (z pravidla po odkvětu vhodných rostlin a 

s ponecháním malých ploch s kvetoucími rostlinami na příští seč).   Posečenou trávu vždy 

odvést, tedy v žádném případě nemulčovat. Nedojde tak k přehnojení plochy a bujení 

nežádoucích rostlin. Nedoporučil cílené zakládání luk výsevem Vhodné je zapojit školy a 

mateřské školy – např. opět k namalování  obrázků louky s názvy: "Toto je nesečená louka",  

jak tomu bylo více jak před dvěma lety . Louky vytváří vhodné mikroklima a prostředí pro 

brouky, motýly a jiný hmyz. Pan Dostál souhlasil a uvedl příklad v Českých Budějovicích - 

pravidla údržby, mozaiková seč, k čemuž zaslal v nedávné době komisi podklady. 
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Stromy chráněné státem v Kutné Hoře - pan Klail informoval členy o postupu při vyhlašování 

stromů, které komise navrhla na ochranu státem. Navrženy jsou nově 2 stromy (dub letní u 

kruháku u Voršilek a dub letní u knihovny Na Náměti). Z OŽP p. Závorka informoval, že je 

vhodnější vyhlásit pouze dub u knihovny a je nutné na OŽP dodat z pasportu zeleně údaje o 

jeho zdravotním stavu, obvodu a další informace. Dub u kruháku nemá vhodné parametry a 

vyhlášením ochrany je složitější provést na daných stromech nutné zásahy.   

Pan Dostál - požaduje výsledek porovnání biokoridorů - viz zápis z KŽP. Vizualizace 

plánovaných úprav kolem Vrchlice - zda existuje kromě technické zprávy také vizualizace 

záměru k revitalizaci toku Vrchlice - od mostu po Nové mlýny. 

Pan Klail požádal o prověření věcného břemene u Nových mlýnů, aby se mohl opravovat 

náhon. Odbor správy majetku dodá smlouvu s novým majitelem.   

 

 

Materiál č. 6. 

Připomínky a doporučení RM 

Komise životní prostředí 

doporučuje  

a) Radě města vzít na vědomí: 

a) zápis z jednání komise pro životní prostředí ze dne 27. 11. 2023 

b) jmenování pana Dalibora Dostála novým předsedou komise ŽP  

 

b) radě města zavést kastrační program pro majitele koček - např. příspěvek na zajištění 

kastrace.  

pro 5, proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 0, nepřítomen 2 

 

Komise ŽP doporučuje RM vzít zápis komise na vědomí včetně jmenování nového předsedy.  

Paní Zadražilová dodala přílohu zápisu k projednané informaci o kastračním programu.  

 

 

Materiál č. 7. 

Závěr 

 

Nový pan předseda D. Dostál poděkoval všem za účast a navrhl termín příštího jednání komise 

dne 5.2.2023 od 16 hodin. 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřovatelé zápisu  

 

 

 

…………………………………. 

Dostál Dalibor, předseda 
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Zapsal(a): Hladíková Kateřina, Ing. 

 


